
Összefoglaló az Antromedicart Egyesület 2023. május  29-i közgyűléséről 

A közgyűlést az előzetesen meghirdetett időpontban és helyen (1137 Budapest, Carl Lutz rkp. 29. 

Kláris irodahajó) lett megtartva. 

Az egyesület tagjainak létszáma az előző taggyűlés után 61 fő volt.  A tagdíj befizetésének tartós 

elmaradása miatt nyolc fő tagsága törlődött, öt tagság függőbe került. Így szavazati joga 47 főnek 

van. 

Az első meghirdetett időpontban a tagok 28% jelent meg, a második időpontban 36% (17 fő).  A 

közgyűlés így határozatképes. 

A közgyűlés tisztségviselőinek (levezető elnök, jegyzőkönyvvezető, jegyzőkönyv hitelesítők, 

szavazatszámlálók) megválasztása után a résztvevők tájékoztatást kaptak az antropozófus gyógyítás 

és gyógyász-képzés magyarországi helyzetéről: A képzés kiegyensúlyozott, jelenleg a 4. képzési ciklus 

zajlik. A képzés hátterét biztosító AMA Egyesület pénzügyi helyzete stabil, és a Pécsi 

Tudományegyetem Egészségtudományi Kara biztosítja az egyetemi szintű hátteret. Az antropozófus 

gyógyszerek elérhetőek Magyarországon. A már végzettek részvételével önképzőkör működik 

Budapesten. Az elmúlt hetekben megjelent a WHO benchmarks on training for AM dokumentuma, 

mely az antropozófus gyógyászat világszerte érvényes képzési standardjait foglalja össze – és ezzel 

olyan gyógyászati módszerek mellé emelte az antropozófus gyógyítást, mint a hagyományos kínai 

orvoslás vagy az ajurvédikus orvoslás. 

A gazdálkodás az elmúlt évben is megnyugtatóan stabil volt, s ez továbbra is biztonsággal tervezhető, 

nem szükséges külföldi támogatást kérni. A továbbképzési támogatási program kerete évek óta 

megvan, eddig egyetlen fő igényelte.  

A beszámolóval kapcsolatos FB-i kérdésekre az Ügyvivők válaszoltak; és a FB jóváhagyta a 2022-es 

Egyesületi jelentést mellékleteivel együtt. 

Ezután a közgyűlés jóváhagyta az Egyesületnek saját tagjával, vezető tisztségviselőjével és ezek 

hozzátartozójával 2022. évben létrejött szerződéseket. 

A képzés díja és a docensek fizetése ebben a ciklusban valószínűleg nem fog emelkedni, viszont az 

infláció miatt a terembér már jelentősen emelkedett. A közgyűlés a 2023-as pénzügyi tervet 

elfogadta. 

Az Egyesület létszámával kapcsolatos változások: egy fő felvételt nyert az Egyesületbe. Nyolc fő 

tagsága törlődött, öt fő tagsága felfüggesztődött.  Változások a Felügyelő bizottságban: Dr. Virtics 

Ferenc  korábban már jelezte, hogy megnövekedett egyéb feladatai következtében az FB tagsággal 

járó kötelezettségeit a továbbiakban már nem tudja ellátni, ezért e tisztségéről  lemond.  Helyére dr. 

Kapócs Gábor lép.  Változások az Ügyvivő testületben:  Dániel János Tamás is korábban jelezte, hogy 

egészségi állapotának változása miatt ügyvivői feladatáról lemondana. 

Helyére és dr Kapócs Gábor  helyére az Ügyvivői testületbe dr. Szőllősi Judit és dr. Laczkó András 

lépnek. 

(A Közgyűlésről készült részletes jegyzőkönyv megtekinthető az Egyesület székhelyén.) 


